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ČESKÝ MALÍN
Sdružení Čechů z Volyně a jejich přátel, Iniciativa pro podporu vypálených obcí 

a obec Nový Malín 
Vás zvou na

PIETNÍ VZPOMÍNKU K 73. VÝROČÍ VYPÁLENÍ OBCE ČESKÝ MALÍN 
NA VOLYNI A K 71. VÝROČÍ KONCE 2. SVĚTOVÉ VÁLKY
která se koná v sobotu 16. července 2016  od 11.00 hodin

u památníku obětí v Nový Malíně



2

Diskuze o územním plánu
Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych reagoval na výzvu opozice 
„Prosíme, pomozte nám“, která pod falešnou 
záminkou opět bojkotuje práci vedení a zastu-
pitelstva naší obce při tvorbě územního plánu. 
Vaši řádně zvolení zastupitelé obce vždy řešili 
návrhy s rozvahou a uvážením ve prospěch 
růstu a zvelebení obce.
Copak jste nás zvolili, abychom seděli se založe-
nýma rukama, brali plat a nějak propluli volebním 
obdobím? Všichni víme, jak čas rychle plyne. Je 
třeba využít každý den, každou hodinu. Odklá-
dání se nevyplácí a my ztrácíme čas i finance 
neustálým řešením žabomyších válek, udá-
váním a podkopáváním autority ze strany opo-
zice a občanů, kteří si myslí, že tak činí dobro 
ostatním. Vzpomeňte si, jak před 5 roky při tvorbě 
ÚP stejní lidé organizovali petici „Poslední šance 
pro Malín“. Iniciátoři dobře věděli, že uváděná 
negativa nejsou pravdivá, přesto je předkládali. 
Minulý územní plán se projednával 2,5 roku, 
v některých občanech vzbuzoval vášně, stalo se 
z něj politikum, jak připomněl Ing. Dujka.

Na otázky, které kladou iniciátoři výzvy, již jim 
bylo odpovězeno a stejně se ptají stále dokola. 
Nyní když po 5 letech od schváleného ÚP hod-
notíme síťování nových lokalit určené k zasta-
vění RD, zjišťujeme zasíťování pouze 1 lok., a 
to na „Na Mlýně pro 9 RD“ a jedné rozestavěné 
pro 5 RD „K Hájovně“, ostatní zůstali nedotčené. 
Není to ani jedna desetina celkové plochy určené 
zástavbě RD. 
Jsme nejdále v řešení protipovodňových a pro-
tierozních opatření pro udržení vody v krajině 
(průlehy, poldry, mokřady), které děláme již 
20 let od roku 1997. ÚP představuje vyvážený 
rozvoj celé obce, nikoliv pár překroucených 
výrazů. Toto je skutečnost a ne výmysl skupiny 
lidí: „Pavel Boucký, Vít Čajka, Zuzana Čajková, 
Josef Horký, Dušan Hovanec, Martin Langer, 
Josef Rašner, Jiří Schubert, Miroslav Vinkler“.
Pod záštitou ochrany před „hrozným“ územním 
plánem a dalšími, podle nich „neřestmi obce“ se 
chtějí zalíbit svým spoluobčanům. Vím, že chtějí 
vykazovat nějakou činnost, ale jsou jiné vhodné 
cesty jak pomoci přispět k rozvoji naší obce. 
Buďte však ve styku s těmito lidmi opatrní. 
Jsme jediná obec v ČR, kde zastupitelé udávají 
svoji obec, svoji firmu a naše zaměstnance. Nej-
dříve byla udání podepsaná, pak zaštítěná sdru-
žením a nyní jsou anonymní. Nemají odvahu se 

podepsat. A to svědčí o jejich záměru obci škodit. 
Kontrolní orgány nad tím nevěřícně kroutí hlavou 
a ptají se, co je to za lidi, za charakter, když 
vidí, co naši lidé dovedou. Máme pracovité lidi. 
Vidí ženy pokládat betonovou dlažbu, skládat 
žulovou kostku do vějíře což je rarita, vodné a 
stočné nejnižší ze všech velkých vodárenských 
společností v republice, přesto podávají podněty 
na prověření naší činnosti. 
Minář, starosta z Nového Malína, má již nyní 
vyšší stupeň prověření než:
Mynář kancléř z Pražského hradu.
 Na závěr ocituji článek ze starších Malín-
ských novin „Pan Diviš osmdesátníkem“.
Připomínám, že pan Jiří Diviš byl prvním sta-
rostou po svobodných volbách. Na otázku, jak 
se v Novém Malíně cítíte a jak se Vám zde žije, 
odpověděl – cituji: „Myslím si, že za 20 let od 
svobodných voleb zastupitelé v Novém Malíně 
vykonali obrovský kus práce. Do Nového Malína 
se přistěhovalo hodně mladých lidí a je vidět, 
že vesnice neumírá, ale žije a rozvíjí se. Je tu 
hodně dětí a ty nám starším dávají sílu. A tak by 
to mělo být. Jsem tady rád i se svou manželkou.“
Přeji vám hodně zdraví, pohody a optimismu do 
příštích dní, vyvážený rozvoj obce je stále naší 
prioritou již 25 let.

Josef Minář, starosta obce

JAK SE NÁM PRACUJE 
POD TLAKEM 

ANEB KONTROLA ZA 
KONTROLOU

„Na základě podnětu (tak se dnes říká tomu, 
když na vás “někdo“, většinou z vašeho blíz-
kého okolí napíše udání) provedeme kontrolu na 
cenotvorbu vodného a stočného za r. 2014 a r. 
2015.“

Touto větou byla dne 18. 1. 2016 zahájena kon-
trola Specializovaným finančním úřadem, 
oddělením cenové kontroly z Ostravy. Úřed-
níci finančního úřadu nám vysvětlili, že jde o kon-
trolu na stanovení ceny vodného a stočného v 
naší obci a kontrolu na vodu předanou, tj. vodu 
dodávanou do okolních obcí Hrabišín a Dolní 
Studénky. Následně jsme se společně s panem 
starostou a s pány z finančního úřadu dohodli 
na postupu kontroly. Převzala jsem soupis všech 
podkladů, které máme za Provozní Nový Malín 
doložit. Předkládali jsme ke kontrole soupisy 
všech nákladů, které se do ceny vodného a 
stočného započítávají, kalkulace na stanovení 
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ceny vodného a stočného za r. 2014 a r. 2015, 
smlouvy o provozování vodovodu, o tom, jak je 
stanoveno nájemné a plno dalších podkladů, 
které jsem e-mailem zasílala přímo do Ostravy. 
Další schůzky ohledně doplňování podkladů 
proběhly ještě 3 krát a 21. 3. 2016 byla kontrola 
na cenotvorbu vody ukončena. Byli jsme upo-
zorněni na to, že předložené kalkulace nejsou 
úplně správné. Dle zkontrolovaných dokladů jde 
o náklady oprávněné, ale nesprávně doplněné 
do kalkulací. Oficiální závěr a současně příkaz 
o zaplacení pokuty ve výši 20.000,- Kč přišel 
dne 18. 4. 2016. Z uvedeného 5- ti stránkového 
závěru kontroly cituji:
„Správní orgán konstatuje, že obec, do níž 
účastník řízení vodu dodává, patří mezi menší 
obce a ceny, za něž je voda dodávána, jsou 
poměrně nízké. Za vhodné považuje správní 
orgán zmínit, že účastník řízení kalkuloval cenu 
vody předané pouze v úrovni nákladů. Správní 
orgán došel k závěru, že v daném případě nemělo 
pochybení účastníka řízení negativní důsledek 
pro kupujícího a jednalo se spíše o pochybení 
metodického rázu. V neposlední řadě bylo při-
hlédnuto k tomu, že účastník řízení již přistoupil 
k nápravě svého pochybení, když učinil opatření 
při zpracování výsledných kalkulací roku 2015. 
Tyto skutečnosti vyhodnotil správní orgán jako 
polehčující. Ustanovení zákona o cenách sta-
noví správnímu orgánu uložit za delikt tohoto 
druhu pokutu až do výše 10 000 000 Kč.“ (Opa-
kuji, že nám byla stanovena pokuta v nejnižší 
možné míře 10.000,- Kč za každý kontrolovaný 
rok, celkem tedy 20.000,- Kč. I z toho vyplývá, že 
naše pochybení nebylo závažné.)
V současné době máme již správně vypracované 
kalkulace, které jsme dle zákona o vodovodech 
a kanalizacích odeslali ke kontrole. Cena vod-
ného se po odsouhlasení zvedne od 1. 7. 2016 
na částku 22,- Kč/m3 a cena stočného klesne 
na částku 26,- Kč/m3. Pravděpodobně budeme 
muset dělat i odečty vodoměrů v celé obci k uve-
denému datu i v případě, že se celková cena 
vodného a stočného pro odběratele nezmění. 
Náklady na tento mimořádný odečet vodného 
a stočného budou započítány jako oprávněné 
náklady do ceny vodného a stočného pro kalku-
lace na r. 2017.  
Když tento podnět ke kontrole vyhodnotím: 
  a) máme chybné tabulky, ale cena vodného 
      a stočného je v pořádku
  b) zaplatili jsme 20.000,- Kč pokuty  
   c) pravděpodobně budeme dělat znovu odpočty 
vodoměrů v celé obci. 

Další kontrola, která proběhla, byla kontrola 
Celního úřadu pro Olomoucký kraj.
Naše vozidlo, které vozí certifikovanou nádobu 
na přepravu 200 l nafty, bylo kontrolováno v prů-
běhu jízdy v Šumperku. Řidič předložil doklady 
o tankování nafty a interní doklad o výdeji nafty 
pro naše stroje. Celní úřad zjistil, že uvedené 
doklady neobsahovaly údaje stanovené pro 
doklad o dopravě dle §5 ods. 4 zákona o spo-
třebních daních. 
Uvedená kontrola započala dne 19. 1. 2016. 
v 9.30 h. a náš řidič byl vyzván, aby jel spo-
lečně s celníky na jejich služebnu a zde byly 
odebrány vzorky nafty a nádoba byla zajištěna. 
Zaměstnanci celní správy sepsali osmistránkový 
protokol a náš řidič byl ve 12.20 h. propuštěn. 
Poté, co nám předal protokol o místním šetření, 
začal kolotoč předkládání dokladů o nákupu a 
spotřebě nafty. Sepsali jsme odvolání proti roz-
hodnutí o zajištění nádrže a zbytku nafty, která 
v nádrži při zabavení byla. Zákon jsme porušili 
v tom, že na našem interním dokladu o tanko-
vání nebyla informace o spotřební dani a její 
vyčíslení. Složka, která obsahuje korespondenci 
o kontrole má 31 listů. Tankovací nádrž nám byla 
vrácena 2. 3. 2016 a museli jsme si ji vyzvednout 
v Olomouci v celním skladu. Odebrané vzorky 
nafty byly v pořádku, nafta byla zajištěna (zaba-
vena). V dubnu jsme byli vyzvání k předložení 
daňového přiznání a dopočítání spotřební daně 
ze zabavené nafty ve výši 1.424,- Kč, kterou 
jsme již uhradili. Podle rozhodnutí celního úřadu 
nám ještě bude stanovena náhrada nákladů za 
uskladnění zajištěné nafty a náhrada za zničení 
nebo likvidaci zabavené nafty. Dnes už máme 
ten správný interní doklad, který splňuje zákonné 
požadavky. 
Myslela jsem, že jde o shodu náhod, že jeden 
z celníků, který kontrolu prováděl má stejné 
jméno jako odvolaný starosta, ale na posledním 
zastupitelstvu pan Langer ve svých interpela-
cích žádal vysvětlení, zda je pravdou, že šlo o 
opakované porušení předpisů celní správy a že 
pokuta byla snad ve výši několika tisíc korun.  Na 
interpelaci jsem mu ihned odpověděla a uvedla 
vše na pravou míru a také mě napadlo, že to 
všechno možná náhoda nebyla.
Další kontrola proběhla dne 15. 4. 2016 
v 10.30 h. na obecním úřadě v Novém Malíně.    
Předmětem kontroly byly stavební práce na 
akci ,,Stavební úpravy chodníku od cukrárny po 
obecní úřad“. Kontrolu prováděli zaměstnanci 
Státního fondu dopravní infrastruktury z Prahy. 
Šlo o záznam o provedení úkonů předcházející 
kontrole - opět na základě podnětu našich spo-
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luobčanů a zároveň zastupitelů. Nejprve byly 
překontrolovány veškeré doklady týkající se 
stavby a následně proběhlo místní šetření přímo 
na stavbě chodníku. Kontrola byla ukončena ve 
14.15 h. s tímto výsledkem:
„V příjemcem předložených podkladech i při 
fyzické prohlídce stavby nebyly zjištěny nedo-
statky. Cena stavby byla vyhodnocena jako při-
měřená a v daném místě a čase obvyklá. 
Závěrem bylo zhodnoceno, že předložené pod-
něty nejsou oprávněné a k další kontrole není 
důvod.“
Tedy zase plácnutí do vody. 

V současné době pořád pokračuje započatá 
kontrola s ČIŽP Olomouc, opět na základě roz-
sáhlých podnětů našich spoluobčanů. Popisovat 
její průběh je spíš na román, než na článek do 
obecních novin. Takže lživá informace o milio-
nových pokutách je značně zavádějící a před-
časná.
A co říci na konec:
  Všechny kontroly byly poučné a pomohly 
nám se zdokonalit ve všech oborech. Jen snad 
ta spousta času a elánu, kterou nám vzaly. 
Panu starostovi, mě, právníkům, zaměstnancům 
obecního úřadu a Provozní. Pořád odpovídáme, 
kopírujeme, dokládáme hory papírů a na běžnou 
hezkou práci pro naši obec nám zbývá méně 
času.  
             
                                                             Tylová Lenka
        místostarosta obce

Stavební úpravy Obecního 
úřadu Nový Malín

V lednu letošního roku zahájila Provozní stavbu 
rekonstrukce a přístavby objektu Obecního úřadu 
Nový Malín. Tato stavba bude realizována ve 
dvou etapách, kdy první řeší jednopodlažní pří-
stavbu ve dvorní části objektu v místech odbou-
rané původní zástavby a vytvoření hygienického 
zařízení ve stávající přízemní části objektu. 
Druhá etapa bude zajišťovat přístup osob se sní-
ženou schopností pohybu a orientace do stáva-
jícího dvoupodlažního objektu obecního úřadu a 
to především vybudováním rampy před hlavním 
vstupem a realizací hydraulického proskleného 
výtahu, současně se vyřeší stav nevyhovujícího 
stávajícího schodiště. Ve druhém nadzemním 
podlaží dojde k rozšíření hygienického zařízení 
odděleně pro muže a ženy a úklidovou komoru. 
Nově je zde navržena hlasatelna obecního roz-
hlasu.

Celkově rekonstrukce řeší úpravu některých již 
nevyhovujících prostor a vytvoření nového dis-
pozičního řešení v přístavbě, kde vznikne více-
účelový sál pro jednání obecního zastupitelstva, 
kancelář a foyer s trvalou expozicí historie obce. 
Současně dojde k rekonstrukci celého otopného 
systému, kdy se původní systém vytápění elek-
trickými akumulačními topidly změní na systém 
teplovodního vytápění se zdrojem tepelným čer-
padlem vzduch – voda.

Radek Malovaný, vedoucí stavební výroby

Zahradní altán
Na základě žádosti a přání obyvatel Domu s 
pečovatelskou službou (DPS) Rada obce schvá-
lila zadání projektové dokumentace. Projektovou 
dokumentaci zahradního altánu vypracoval Ing. 
V.Celé jméno Vymazal. Altán bude přízemní 
nepodsklepená dřevěná stavba s kapacitou 
20 sedících osob o rozměrech 4,92 x 4,94 m a 
výšce 4,00 m. Předpokládáme dokončení stavby 
v roce 2017.

Ing. Milan Pánek           
stavební referent obce Nový Malín 
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Zahradní altán

Studie hřbitova
Rada obce na svém 20. zasedání, které se 
konalo dne 21. 4. 2016, schválila zadání studie 
revitalizace hřbitova v Novém Malíně. Studie 
by měla citlivě řešit opravu stávajících hřbitov-
ních objektů, zejména márnice, která je v neutě-
šeném stavu. Dále by měla vyřešit otázku zeleně 
a osvětlení, ale neměla by opomenout hřbitovní 
pěšiny, mobiliář i mnoho dalších drobností, bez 
kterých se provoz hřbitova neobejde. Cesta ke 
studii byla poměrně složitá, protože původním 
záměrem bylo řešit pouze některé objekty. Po 
složitém jednání, dlouhých diskuzích a úvahách 

se došlo k názoru, že je potřeba řešit celý hřbitov 
v souvislostech a vazbách na jednotlivé dílčí sou-
části hřbitova. Studie hřbitova bude nesnadná 
záležitost, protože každý má jinou představu 
o tom, jak má vypadat místo posledního odpo-
činku. Pevně věříme, že tuto záležitost vyřešíme 
ke spokojenosti většiny obyvatel.

Ing. Milan Pánek, stavební referent 
obce Nový Malín 
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Turistický přístřešek
Obci Nový Malín se podařilo umístit první z plá-
novaných turistických přístřešků, který nalez-
neme na vyhlídce u cesty z Nového Malína do 
Mladoňova. Další turistický přístřešek bude 
umístěn v Malínské rokli a v Mladoňově. V pří-
padě, že se osvědčí a občané budou spokojeni, 
bude se v umísťování přístřešků pokračovat i v 
dalších letech.

Ing. Milan Pánek           
stavební referent obce Nový Malín

 Jaro v ÚEV Mladoňov
Jaro v našem zařízení začalo tím, že svou čin-
nost ukončila ředitelka paní Andrísková. Musím 
vyvrátit zaručené zprávy že „byla vyhozena“. 
Paní ředitelce končila pracovní smlouva na dobu 
určitou k datu 31. 3. 2016 a prodloužení pracovní 
smlouvy odmítla z důvodu toho, že nesouhlasí 
s chystanými změnami, které jsme odsouhlasili 
na správní radě ústavu. Změny byly provedeny 
z důvodu malého využívání našeho zařízení, ať 
už naší ZŠ, nebo i žáky z okolních škol. 
Nově se náš ústav v Mladoňově bude zabývat:
        1) výukou ekologického vzdělávání 
        2) sportovní činností 
Obě aktivity budou doplňovány kreativní činností 
a vše by se mělo prolínat. Od měsíce července 
2016 bude přijata nová posila Mgr. Lucie Pul-
terová, která bude zajišťovat právě sportovní 
činnost. V měsíci květnu 2016 byla přijata do 
kolektivu (díky dotaci z ÚP) paní Petra Struhá-

rová, která je z Mladoňova. Venkovní prostory 
rozdělíme na ekologické - před školou a spor-
tovní - nad školou v prostorách nového hřiště. 
Nová paní učitelka bude mít na starosti propa-
gaci, webové stránky, facebook a samozřejmě 
sportovní výchovu.
V současné době dovybavujeme prostory tak, 
abychom najednou ubytovali 40 klientů.
Probíhá nákup a dovybavení didaktickými 
pomůckami pro předškolní děti a sportovního 
vybavení - to už po dohodě s novou paní uči-
telkou.
V měsíci dubnu i květnu jsme zvládli výukové 
programy, které již byly nasmlouvány.
Nejvíce času jsme věnovali zabezpečení týden-
ního pobytu dětí ze základní školy z Dubicka. 
Děti s paními učitelkami přijeli autobusem v pon-
dělí ráno. Přivítali jsme je, ubytovali a pak začal 
program. Tříhodinovou výuku si zabezpečovaly 
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paní učitelky z Dubicka samy. My jsme měli na 
starosti ekologickou výuku a doplňkovou čin-
nost. Chtěla bych poděkovat všem, kteří se na 
programu podíleli - Peťovi a Pavle za zabez-
pečení stravování, místní včelařce paní Ces-
nekové, která působivě přednášela o včelách, 
Lucce s Petrou, které pro děti chystaly sportovní 
a kreativní činnost a v neposlední řadě kolegům 
z Provozní za pletení košíků z pedigu a za pou-
tavou přednášku o Jižní Americe. Vše jsme 
zvládli na jedničku, alespoň tak nás oznámkovali 

Výzva, pro ty, kteří nám chtějí pomoci 
vymyslet doplňkové jméno pro ÚEV 
Mladoňov.

Ústav je název, který musíme dle zákona 
používat, ale rádi bychom, aby se nejezdilo 

děti i jejich paní učitelky. Byla jsem ráda, že vše 
dobře dopadlo a paní učitelky nám při loučení 
řekly, že se k nám budou rády vracet a všem 
naše zařízení doporučí.
V současné době připravujeme doprovodný pro-
gram na den otevřených dveří, který se usku-
teční 25. 6. 2016 a programy na příměstské letní 
tábory, které budeme zabezpečovat. 
     Tylová Lenka
          předseda správní rady

Cena:  4 800 Kč s DPH
Objednávky přijímáme na tel. č. 588 881 971 do konce června!

do Mladoňovského ústavu, ale … -  tady 
dáváme prostor všem, kteří vymyslí nové 
chytlavé pojmenování. 

Vítěz bude odměněn víkendovým 
pobytem zdarma pro 4 účastníky.
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Realizace optické sítě v Novém Malíně 
- lokalita Za školou                                                                                                      

Jaké jsou výhody optických sítí a proč se k ní připojit:

• Neomezená kapacita
Optická síť vám zajistí kapacitu, která na mnoho let dopředu pokryje vaše požadavky na rychlost 
a kapacitu Internetu. Na jednom optickém vlákně může pracovat po internetu celá vaše domác-
nost, zároveň můžete sledovat televizi, zálohovat svoje data, či hrát on-line hry. V nejbližších letech 
nebudete muset řešit nutnost zvýšit kapactu svého připojení, a to ani pokud začnete používat nové 
aplikace s vysokými požadavky na přenosovou kapacitu.

• Optická síť je velmi spolehlivá
Síť z optických vláken je velmi stabilní a spolehlivá – na rozdíl od bezdrátových technologií nepod-
léhá rušení, odrazům signálu apod. Ve srovnání s klasickou pevnou linkou nevadí, pokud jste 
daleko od ústředny, či kvalita měděného kabelu časem zdegradovala natolik, že ve vašem místě 
není možné dosáhnout vyšších rychlostí. Takže sledování televize a současný download či upload 
velikých souborů Vám nespůsobí žádný problém.

Společnost Provozní Nový Malín s.r.o bude v letošním roce dokončovat první etapu projektu 
optické sítě a to  od základní školy po kostel

Ilustrace 1: orintační mapka lokalita za školou

Optická síť  umožňuje připojení odečtového vodoměru,  odečet bude probíhat automaticky. Těm 
zájemcům, kteří budou souhlasit s připojením vodoměru bude práci a materiál spojený s připojením 
hradit provozní Nový Malín s.r.o.          
Majitelé objektů, kteří mají na hranici pozemku, nebo již na něm zavedenu takzvanou mikrotrubičku, 
což je fialová trubička o průměru cca 7mm se budou moci připojit k vysokorychlostnímu internetu 
řádově 20-200mbit/s, dále bude k dispozici služba KUKI TV, to je multimediální televize s možností 
zpětného přehávání až 48hodin, půjčovnou filmů nahrávání seriálů a TV je možno sledovat na dal-
ších 4 mobilních zařízeních jako je tablet, smartphone, nebo notebook.
Samozřejmostí je i telefonování po internetu tzv. VOIP, která umožňuje volání v partnerských sítích 
zdarma bez paušálních poplatků.
Jelikož každý objekt je jinak dispozičně řešen, bude vždy před připojení probíhat technické řešení 
na místě s technikem firmy RPS optická s.r.o. Ta dodavatelsky zajišťuje zafukování optické páteře a 
mikrovláken a bude po naší síti poskytovat služby. Ceník služeb bude k dispozici u technika /p.Sed-
láček Z./
Konzultace po domluvě na tel. 774705067
       Tylová Lenka
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Vzpomínka

Jen kytičku na Tvůj hrob Ti můžeme dát a 
všechno nejlepší k narozeninám Ti přát.
Utichly kroky Tvé i Tvůj hlas, ale Tvůj obraz 
stále zůstává v nás.
Dne 25.4.2016 by oslavila své 70. narozeniny 
naše drahá manželka, maminka, babička paní 
Ludmila Konyariková.
Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Příjemné slunné po-
časí provázelo jarní 
vítání občánků, které 
se konalo v sobotu 
21. 5.2016 v knihovně 
obecního úřadu Nový 
Malín. S panem sta-
rostou jsme tak opět po 
půl roce přivítali 18 z 21 
pozvaných nově naro-
zených občánků. Po 

krátkém úvodu a představení dětí pan starosta 
od srdce přednesl vnímavý projev plný prav-
divých slov, ve kterém mimo jiné mluvil o tom, 
aby se rodiče snažili povahové vlastnosti svým 
dětem vštěpovat právě oni a nespoléhali se jen 
na školská zařízení, které mají za úkol přede-
vším vzdělávat. Aby děti v nich viděly vzor, jak 
již kdysi řekl Jan Amos Komenský: „Slova hýbají, 
příklady táhnou“. Popřál jim hodně trpělivosti 
a lásky, ale i přísnosti a důslednosti, protože 
výchova bez zájmu a vedení je jako výchova 
sirotka bez rodičů. 
Pyšní rodiče a další rodinní příslušníci pozorně 
naslouchali proslovu pana starosty, někteří naši 
nejmenší se však dokázali patřičně ozvat, jako 
třeba Amálka a následně i Kristiánek, což do 
okamžiku vneslo úsměvnou náladu všech pří-

tomných. Po proslovu nám děti z horní MŠ zpes-
třily slavnostní obřad  svým krátkým kulturním 
vystoupením pod vedením učitelek Ludmily 
Urbanové a Kateřiny Pechové, které zároveň 
doprovodily děti hrou na kytaru a klávesy. Na 
závěr svého vystoupení jednohlasně popřály 
novým občánkům Nového Malína všechno nej-
lepší, a že se na ně těší ve školce, za což sklidili 
zasloužený potlesk, který byl zároveň odměnou 
a poděkováním za jejich vynaložené úsilí.  Poté 
už vyzval pan starosta jednotlivé rodiče s našimi 
nejmenšími k podpisu do kroniky, předání finanč-
ního příspěvku, alba a růžičky maminkám. Na 
závěr jsme se všichni odebrali ven před obecní 
úřad, kde probíhalo jednotlivé a společné focení, 
které už měl v režii pan Josef Rašner. A jak se 
jim pózování před fotoaparátem líbilo, můžete 
posoudit na přiložených fotografiích. Celou foto-
galerii pak můžete zhlédnout na webových strán-
kách obce: http://www.novymalin.cz/fotogalerie/
sekce/vitani-obcanku. 
Na závěr mi dovolte popřát našim nejmenším 
zdraví, ale i nezbytné štěstí v životě, který mají 
před sebou. A rodičům? Aby všechny starosti, co 
rodičovství obnáší, brali s nadhledem a naplno si 
užívali chvil, kdy jsou jejich děti malé a potřebují 
jejich lásku a bezpečí rodinného zázemí. 

Jana Vohralíková.

Vzpomínka

Život je krátký…
Čas je rychlý…
Nedá se vrátit, ani přetočit.
A proto si važme každé chvíle,
strávené s těmi, co máme rádi.
Dne 22. 4. 1921 by oslavil své 95. narozeniny 
náš milovaný tatínek a dědeček pan 
Antonín Zajíc.
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Vítání
občánků

2016
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Horní zleva : Anna Řezníčková, Tomáš Havlíček, Milan Pánek, Viktorie Člupná
Dolní zleva : Monika Velleková, Oliver Valouch, Bára Diblíková, Tomáš Vaněk, Ondřej Černý

Horní zleva: Dušan Struhár, Kryštof Nesrsta, Amálie Ková č ová, František Šafář, Veronika Voglová
Dolní zleva : Barbora Gronychová, Kristian Stohr, Edward Senčík, Jáchym Prucek
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Výlety mateřské školy
Naši nejmenší Broučci si vyrazily za zvířátky na 
Školní farmu Pomněnka do Šumperka. Dozvě-
děly se, jak všechna zvířátka na farmě bydlí, 
prohlédly si jejich pelíšky, dozvěděly se, čím se 
živí. Nakrmily kozy s kůzlátky, ovce i slepice s 
kohoutem. Nejedno zvířátko se rádo nechalo 
podrbat za uchem, z čehož měly děti velkou 
radost.

Berušky putovaly o něco dále než Broučci. Jely 
objevovat krásy a tajemství Javoříčských jes-
kyní. Pečlivě naslouchaly výkladu paní průvod-
kyně a především bedlivě sledovaly, zda se ve 
skrytu jeskyní neobjeví nějaký ten skřítek. Po 
celou dobu prohlídky jim sem tam nad hlavami 
neslyšně prolétli netopýři, ale na konci cesty 
přeci jen objevily úžasný poklad... prý dárek od 
skřítků pro hodné děti...

Motýlci se vydali za řemeslem do Pradědovy 
galerie v Jiříkově. 
Během prohlídky mohly obdivovat velké množ-
ství nádherných dřevěných soch. Postavy z 
pohádek, zvířata v životní velikosti či chloubu 
zdejší galerie - vládce jesenických hor - děda 
Praděda. Některé z vyřezávaných soch slouží 
zároveň jako dětské atrakce, takže děti odjížděly 
poučeny, ale zároveň velmi příjemně vydová-
děny. S pozdravem za všechny paní učitelky, 

Lucie Gieslová
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Ze života v Mladoňově

Mladoňovské kulturně společenské okénko: 
Vítání jara & návrat k tradicím

Příchod jara jsme oslavili hned několika akcemi. 
Veškerou organizaci si pod svá křídla vzaly 
maminky, které do příprav neváhaly zapojit prak-
ticky celou rodinu.
V sobotu 30. 4. jsme na hřišti pálili čaroděj-
nici – tu si děti vyrobily společně s maminkami 
v pátečním hraníčku, aby ji v sobotu  odnesly 
z návsi na hřiště. Průvodu se účastnili také rodiče 
a prarodiče, děti šly s čarodějnicí v čele a cestou 
si zpívaly veselé jarní písničky. Když jsme dora-
zili na hřiště, připevnili jsme čarodějnici ke kůlu 
a za bujarého hlaholení zapálili oheň. Potom už 
následovala volná zábava, opékali jsme si špe-
káčky a pochutnali si na lahodných palačinkách. 
Děti to pojaly po svém, některé si hrály na pís-
kovišti, jiným prolézačka ani houpačka nesta-
čila a vymyslely si vlastní zábavu mimo hřiště. 
Bylo to velmi příjemné odpoledne, sešli jsme 
se jako sousedé, pobavili se, probrali věci ze 
života a s úsměvem se po setmění rozešli domů. 
Následující den, tedy v podvečer první květnové 
neděle, se na návsi stavěla Máj na oslavu tradič-
ního českého svátku zamilovaných. 
O týden později jsme se vydali na lampionový 
průvod Mladoňovem, abychom si připomenuli 
dny osvobození a uctili památku padlých hrdinů 
za druhé světové války. Počasí nám moc nepřálo 
a protože foukal silný vítr, přesunuli jsme se od 

pomníku na hřiště bez rozsvícených lampionků. 
Na hřišti nás čekalo pohoštění, nechybělo tra-
diční opékání špekáčků, děti si také s chutí daly 
domácí vafle, ani dospělí rozhodně nestrádali. 
Pro naše ratolesti bylo připraveno několik zábav-
ných her a soutěží jako skákání v pytli, běh pře-
kážkovou dráhou s balónkem na lžíci a mnoho 
dalších – účast byla odměněna sladkostí. Když 
se setmělo, děti se konečně dočkaly, rozsvítily si 
své lampiony a vydaly se na opravdový průvod 
plný plápolajících světýlek. Všichni byli spoko-
jení a opět odcházeli s dobrou náladou.
Sérii jarních událostí uzavřelo kácení Máje a 
večerní zábava, která se konala v sobotu 
28. 5. v nově zrekonstruovaném kulturním domě. 
Samotné kácení zahájila scénka pěti trpaslíků 
s hajným, kteří do akce zapojili i některé z při-
hlížejících dětí – velmi tímto autorům děkujeme 
za neotřelý nápad, jak vtipně a hravě pojmout 
kácení Máje. Počasí si s námi zahrávalo i tento-
krát. Celý večer to vypadalo na déšť, ale naštěstí 
se vše stihlo včas a prudký liják se spustil, když 
už jsme byli schováni uvnitř. Pro všechny zúčast-
něné bylo připravené pohoštění, hosté mohli 
ochutnat domácí frgály, věnečky, koláčky, stejně 
jako různé druhy uzenin a sýrů. Zábava probí-
hala v přátelském duchu, kolem osmé hodiny se 
začalo hrát a posléze i tančit. Hudební doprovod 

Přivítali jsme na svět:  Dušan Struhár.
Opustili nás: nejstarší obyvatelka Mladoňova, ale i Nového Malína paní Josefa Kubíková, zemřela 
ve věku 99 let.
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Stavění Máje

Lampionový průvod

Pálení čarodějnice

Kácení Májky

umocněn světelnými a kouřovými efekty skvěle 
zajistil DJ FUNES, v průběhu večera se všichni 
dočkali svého oblíbeného žánru, takže mu 
píšeme jedničku. Jsme velmi rádi, že jsme se 
mohli po delší odmlce v kulturním domě setkat, 
společně si zatancovat, popovídat si s přáteli i 
sousedy a hlavně se zasmát. Doufáme, že tímto 
plynule navážeme na tradice, které v minulých 
etech tvořily nedílnou součást života v Mlado-
ňově a že tak přispějeme k utužení vztahů nejen 
sousedských.

Symbolického výtěžku z výše zmíněných akcí 
použijeme na podporu dalších aktivit v rámci 
pravidelného pátečního „hraníčka pro děti“, více 
se dozvíte v příštím vydání Malínských novin. 
Rozhodně se máte na co těšit!
Rádi bychom poděkovali obci Nový Malín za 
projevenou podporu a poskytnutí dotace z gran-
tového programu. Veliké díky patří samozřejmě 
všem, kteří se podíleli na organizaci samotné.

maminky z Mladoňova
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Fotoreportáž

PÁLENÍ ČARODĚJNICE 2016
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Fotoreportáž

PÁLENÍ ČARODĚJNICE 2016
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Stalo se již tradicí, že na konci dubna pomá-
háme knihovnici Mirce Krausové s organizací 
Pálení čarodějnic u sokolovny v Novém Malíně. 
A ani letos jsme samozřejmě neudělali výjimku a 
pomoc neodmítli. Počasí akci přálo, a tak k soko-
lovně došlo mnoho malých i velkých návštěv-
níků, každý si zde našel to své a všichni odchá-
zeli velmi spokojeni. 
Bohužel, počasí nepřálo naší brigádě na areále 
a jeho nachystání na letní provoz. Vzhledem 
k náročnému programu a časovému vytížení, 
zejména soutěžní aktivitě našich mládežníků, 
pak dochází k úklidu, tak říkajíc, za pochodu.
Kolektiv mladých hasičů již sice ukončil letošní 
ročník celostátní hry Plamen v okrese Šumperk, 
ale sezóna pro něj ještě zdaleka neskončila. V 
polovině dubna se družstvo zúčastnilo druhého 
kola Plamene na dráze v Troubelicích. Zde druž-
stva poměřila své síly v disciplínách štafeta dvojic 
a požární útok CTIF. Naši mladší odjeli na soutěž 
v notně prořídlé sestavě, a proto nastoupili do 
štafety dvojic pouze s jednou hlídkou, která se 
umístila na 8. místě, a do požárního útoku CTIF 
vůbec nenastoupili. Naši starší předvedli, že 

patří ke špičce našeho okresu, když obsadili v 
obou disciplínách shodně druhá místa jen s mini-
mální ztrátou na vítězné družstvo Bludova.
Třetí kolo Plamene, disciplíny štafeta CTIF a 
štafeta 4x60m, se pak uskutečnilo na víceúče-
lovém areále v Bludově. Mladším se ve štafe-
tových bězích povedlo dostat v obou disciplí-
nách na bednu, když obsadili ve štafetě 4x60m 
druhé místo a ve štafetě CTIF skončili třetí. O 
něco málo hůře si pak vedlo družstvo starších. Ti 
obsadili ve štafetě CTIF 2. místo, ovšem ve šta-
fetě 4x60m to pak na lepší, než „bramborovou“ 
pozici nebylo.
Závěrečnou soutěží Plamene pak byla královská 
disciplína, požární útok. Soutěž, kde se rozhodlo 
i o zástupcích, kteří budou náš okres reprezen-
tovat na krajském kole hry Plamen v Šumperku, 
proběhla začátkem května v Dolních Studén-
kách. A byly to nervy do samého konce.
Naši starší se totiž celý rok přetahovali o druhé 
postupové místo s družstvem Sudkova. Dosud 
ve všech disciplínách vítězné družstvo Bludova 
by totiž o postup mohl připravit pouze totální 
kolaps v závěrečné disciplíně. Našim barvám 

Vyhodnocení celoroční hry Plamen
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nahrávala do karet i ta skutečnost, že Sudkov 
startoval těsně před naším družstvem, a všichni 
tak věděli, jakého dosáhl času. V prvním kole 
Sudkov ukončil svůj pokus v čase 18,99. Na tento 
výkon odpověděli Malínští časem 18,90 a drama 
tedy mělo vyvrcholit ve druhém kole. Sudkov 
své ambice potvrdil druhým pokusem za 18,20 
a na start šlo naše družstvo. Všichni Malínští byli 
napnutí a čekali na výkon a výsledný čas našeho 
družstva. To se ničeho nezaleklo a bezchybným 
výkonem ukončilo svůj pokus v čase 17,57 a 
loňské slzičky smutku letos vystřídaly slzičky 
štěstí. Družstvo obsadilo nejen druhé místo v dis-
ciplíně, ale i v celkovém hodnocení hry Plamen v 
našem okrese a doprovodí tak vítězné družstvo 
Bludova na krajské kolo, které se uskuteční 11. 
června na Tyršově stadionu v Šumperku.
Družstvo mladších ukončilo letošní ročník hry 
Plamen čtvrtým místem v požárním útoku a 
čtvrté místo obsadilo družstvo i v celkovém hod-
nocení.
O vylepšení těchto výsledků mohou družstva 
ještě zabojovat v Lize mladých hasičů okresu 
Šumperk. Před závěrečnými dvěmi soutěžemi 
tohoto seriálu ještě není zdaleka nic rozhod-
nuto…
Postupovou radost si užili i naši jednotlivci v 
kategoriích dorostenců. V kategorii dorostenek 
si postup na krajskou soutěž vybojovala Anna 
Láznová a v dorostencích Michal Krobot. Další 
naši zástupci, Michal Prokop a Pavel Scháňko, 
skončili ve svých kategoriích na druhých mís-
tech, Matěj Ostravský ve své kategorii skončil 
třetí. 
Svou sezónu již také zahájilo soutěžní družstvo 
mužů a po loňské úspěšné premiéře i družstvo 
žen. Zatímco družstvo mužů reprezentuje barvy 

našeho sboru pravidelně, družstvo žen se v loň-
ském roce zúčastnilo okrskové soutěže, pohá-
rové soutěže v Novém Malíně a noční pohárové 
soutěže v Troubelicích. Obě družstva mají za 
sebou již okrskovou soutěž v Lipince. Zde se 
oběma družstvům opravdu zadařilo, muži okrs-
kovou soutěž vyhráli a postoupili tak na okresní 
kolo, družstvo žen vybojovalo druhé místo.
Nyní se již obě družstva připravují na okresní 
kolo a další ročník Velké ceny okresu Šumperk.
V sobotu 16. 4. 2016 proběhla, opět po roce, pra-
videlná odborná příprava jednotek okresu Šum-
perk na letišti Aeroklubu Šumperk. Zde si každá 
z jednotek prakticky vyzkoušela plnění závěs-
ného vaku pod vrtulníkem, tzv. bambivaku. Cvi-
čení bylo opět otevřené i pro veřejnost a několik 
stovek diváků si mohlo prohlédnout nejen sou-
činnost mezi hasiči a vrtulníkem, ale i shoz vody 
na okraji dráhy letiště. Zkušenosti z tohoto prak-
tického výcviku mohou členové jednotky využít 
zejména při likvidaci velkých rozlehlých požárů, 
kde bude zasahovat vrtulník a kdy může být 
naše jednotka na letiště povolána právě k dopl-
ňování bambivaku. V pátek 22. 4. 2016 se naše 
jednotka zúčastnila v Nemrlově školení zaměře-
ného na zdravovědu. 
Co se týče zásahové činnosti, naše jednotka byla 
povolána k požáru verandy u rodinného domu v 
Novém Malíně, k požáru skladu barev v areálu 
firmy ABA v Šumperku a k odstranění spadlého 
stromu na silnici směrem na Hrabišín. Přesto, 
že naše jednotka vždy dojela na místo události, 
nebylo třeba, aby její členové zasahovali. I tak si 
přejme, aby těch mimořádných událostí bylo co 
nejméně. 

Jiří Hýbl

Závěrečný útok v Dolních Studénkách
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Odborná příprava jednotek SDH

UPOZORNĚNÍ
na výskyt kůrovce v obci. 

Žádáme všechny vlastníky pozemků, na nichž rostou smrky, aby si ověřili, zda nedošlo k napa-
dení kůrovcem. Příznaky: usychající jehličí, opadávající kůra, drtinky.  

V případě zjištění napadení stromu kůrovcem je nutné neprodleně napadený strom pokácet  (do 
14ti dnů od prvních příznaků napadení), aby nedošlo k dokončení vývoje brouka a napadení 
dalších stromů. Nezapomeňte požádat o povolení ke skácení na OÚ Nový Malín, povolení vám 
bude vydáno bez průtahů.

Podle sdělení Lesů ČR je  jednoznačnou příčinou dlouhodobý deficit vláhy v půdě, kdy nepů-
vodní smrkové porosty jsou oslabeny nedostatkem vláhy a nemají dostatek obranných mecha-
nismů, takže dříve podléhají různým patogenům (václavka, kůrovci, …apod.).

Místní organizace Českého svazu chovatelů v Novém 
Malíně pořádá

ve dnech 30. a 31. července 2016 

(So: 13 – 19 hod., Ne: 9 – 15 hod.)

MÍSTNÍ VÝSTAVU DROBNÉHO 
ZVÍŘECTVA

Vstupné dobrovolné. Srdečně zvou chovatelé.

Plnění bambivaku
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Zprávy

Diamantová svatba

 U příležitosti nadcházejícího XIII. sjezdu KSČ uzavřeli občané Nového Malína 
na slavnostní schůzi další velmi hodnotné závazky, které začaly být realizovány 
již začátkem tohoto roku.                                                                                      Mimo 
všechny tyto akce pomáhali občané Nového Malína při všech zemědělských 
pracích. Jenom na jaře vyjednotili více jak 20 ha cukrovky a tuto výměru také 
na podzim sklidili.
   
   Za pomoci požárníků byla provedena rozsáhlá rekonstrukce fáry, ve které 
byla v polovině roku 1966 umístěna mateřská škola II.
   
  Přezimovaných včelstev zimy roku 1965-66 bylo 230.

 Manželé František a Františka Procházkovi oslavili svoji diamantovou 
svatbu a současně oba jubilanti oslavili svoje narozeniny. František Procházka 
84 let a jeho manželka Františka Procházková 80 let. Svatební obřad provedl 
předseda MNV Lysák Václav a popřál jubilantům mnoho zdraví a poděkoval 
jim za všechnu dosud vykonanou práci, zejména p. Procházkovi za jeho dlou-
holetou a obětavou činnost v dělnickém hnutí za první republiky a za jeho 
dlouholetou a obětavou činnost v KSČ.  U příležitosti tohoto jubilea obdrželi 
manželé Procházkovi věcné upomínky, květiny a komise sociálního zabezpe-
čení jim věnovala 500 Kč. 
Jistěže manželé Procházkovi na neděli dne 23. ledna 1966 nikdy nezapomenou. 
    
Obecní kronika z roku 1966 je přepsána doslova, tedy včetně případných gramatických chyb
.                                                                                Zpracoval: Josef Rašner

Ze školní kroniky
Školní rok 1965/1966    
Výchova a vyučování

Zakončení školního 
roku

 Dobrých výchovných a vyučovacích výsledků bylo dosaženo ve třídě 1.-5. Nejlepší 
výsledky byly v 5. třídě, kde byla tř.uč. Helena Blahušková. Neměla propadajících 
žáků, zato 25% žáků s vyznamenáním. Podstatně horší byla situace ve tř. 6.-9., 
zvláště v 6. třídě. Skoro celá třetina žáků vykazovala špatné výsledky. Lepší jsou 
výsledky ve vyšších třídách, kde se zavádějí moderní vyučovací metody. Tak deváté 
třídy byly v letošním roce rozděleny v českém jazyce na třídu studijní a praktickou. 
Toto rozdělení se osvědčilo. Zlepšila se pracovní morálka, slabší žáci nejsou ve svém 
projevu rušeni přítomností lepších žáků, lepší žáci se v rovnocenném kolektivu musí 
také více snažit.             

     K zlepšeným vyučovacím výsledkům především v matematice v IX. třídě přispělo 
i zavedení vyučovacího stroje, který zkonstruoval učitel Arnošt Lavička. Vyučo-
vání pomocí tohoto stroje je velmi efektivní. Umožňuje učiteli soustavnou kontrolu 
práce a vědomostí žáků, umožňuje mu okamžitě a spolehlivě rozdělit žáky pro samo-
statnou práci a tuto samostatnou práci stroj za učitele registruje a kontroluje.                                                                                      

     Školní rok byl ukončen tělovýchovnou slavností dne 26. června. Vystoupili žáci 
mateřských škol a naši ze tř. 1.-5. Hrál taneční a dechový soubor Lidové školy umění 
ze Šumperka. Všichni žáci byli pohoštěni.

 Ředitel školy: František Kadleček
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Tiskne Tiskárna v Novém Malíně


